
Zápis z jednání ÚOROO konané dne 6. 12.2023 
 
Termín: 6. 12. 2023 

Místo: Hasičský dům, Praha 

Účast:  

Přítomni: Bohumír Martínek, Jiří Šustr, Daniel Kubásek, Ing. František Štrébl, Mgr. Pavel Štryndl, Ing. Tomáš Bartoň, 
Ing. Nikola Fenclová, DiS., Mgr. Martin Štěpánek, MBA, plk. Mgr. Barbora Pálková, pplk. Ing. Silvie Kociánová 

Omluveni: Pavel Říha, Josef Bidmon, Ing. Jaroslav Salivar, Bc. Václav Jankovský, Vladislav Strejc, Ing. Vladimír 
Vondruška, Radek Vávra, Bc. Zdeňka Jandová, Bc. Richard Dudek, Ing. Miroslav Vacek 

Vedoucí rady, po zpracování podkladů pro jednání, pověřil svým zastoupením vedoucí ÚORP Nikolu Fenclovou 
z důvodu neodkladného lékařského zákroku.  

N. Fenclová přivítala členy rady na jednání a seznámila přítomné s programem jednání: 

1) Stálé body jednání 

a. Kontrola plnění úkolů z minulých jednání 

b. Stav plnění dlouhodobých úkolů 

c. Informace z jednání Vedení a VV SH ČMS 

d. Organizační záležitosti 

2) Zhodnocení roční činnosti ÚOROO pro zprávu o činnost 

3) Informace z GŘ HZS o činnosti v oblasti ochrany obyvatelstva 

4) Konference HOPE-LOG 

5) Informace z ÚORP 

6) Příprava plánu činnosti na rok 2024 

7) Různé  

V rámci kontroly plnění úkolů z minulých jednání byli přítomní znovu požádáni o zaslání kontaktů na zájemce o 
účast na Konferenci ochrany obyvatelstva. Termín dodání kontaktů je 31. 12. 2023. 

Dále N. Fenclová představila stav dlouhodobých úkolů: 

- Dohoda o spolupráci uzavřená mezi Hasičským záchranným sborem a Sdružením hasičů Čech, Moravy a 
Slezska. Úkol splněn - informace v rámci dalšího bodu jednání.  

- Úprava pojistné smlouvy u HVP s ohledem na činnost SDOO. Trvá. 
- Doporučení pro humanitární sbírky. Trvá. 
- Místo a úloha ÚOROO, KOROO, OOROO a SDH v případě předurčených jednotek pro OO. Splněno – téma 

bude zahrnuto do programu Konference OO. 
- Návrhy na úpravu expozice OO na zámku Přibyslav. Trvá. 
- Shromáždění materiálů týkající se problematiky OO v rámci webových stránek SH ČMS. Trvá – termín 

dodání do 31. 12. 2023 M. Štěpánkovi. 

Následně N. Fenclová přítomné informovala o jednáních VV SH ČMS. Informace jsou plně dostupné na stránkách 
sdružení https://www.dh.cz/index.php/test-2/vykonny-vybor-sh-cms/jednani-vykonneho-vyboru.  

2) N. Fenclová stručně zhodnotila činnost ÚOROO za rok 2023, která bude více popsána ve Výročný zprávě SH 
ČMS. Jednalo se o tyto body: 

- zeštíhlení Směrnice skupin dobrovolníků ochrany obyvatelstva, společně s vytvořením loga SDOO; 
- proběhlé jednání rady s následnou exkurzí ve Zbirohu; 
- podpoření vzniku další SDOO při SDH Borová; 
- prezentace SDOO veřejnosti na akci Pyrocar; 
- projevení zájmu ze strany sborů o SDOO (např. pozvání P. Říhy a N. Fenclové na jednání OORP Rychnov 

nad Kněžnou s následným seminářem se zaměřením na SDOO); 
- pokračování ve spolupráci s AČR ve více oblastech (např. účast zástupců AČR na okresním kole ZHVB na 

Svitavsku); 

https://www.dh.cz/index.php/test-2/vykonny-vybor-sh-cms/jednani-vykonneho-vyboru


- podání žádosti na MO v programu POKOS; 
- jednání s vedením ČČK o možných směrech spolupráce; 
- účast SDOO Březiny a SDOO Borová na taktickém cvičení jednotek SDH kategorie JPO V, předurčených 

k ochraně obyvatelstva na územním odboru Svitavy. 

Následně byli členové rady vyzváni pro zaslání zpráv o činnosti jednotlivých oblastí, které zastupují. Termín zaslání 
byl stanoven do 31. 12. 2023. 

3) V rámci tohoto bodu N. Fenclová detailněji informovala přítomné o Dohodě o spolupráci uzavřená mezi HZS 
ČR a SH ČMS – tedy oblasti spolupráce s konkrétním zaměřením této spolupráce. Dále informovala o zaslání 
materiálů pro vzdělávání členů SH ČMS, které vyplynulo z předchozího jednání se zástupci GŘ HZS ČR. 

Následně plk. Ing. Barbora Pálková přítomné seznámila o:  

- opatřeních OO se zaměřením na ukrytí v reakci na válečný konflikt na Ukrajině; 
- přípravě nové Koncepce OO; 
- nové krizové legislativě; 
- Informačním systému krizového řízení, kde mj. vznikne modul PVČ.  

4) M. Štěpánek seznámil přítomné o konání Konference HOPE-LOG, která se koná 13. 12. 2023 v Hasičském domě 
v Praze. Hlavní témata jsou zaměřena na konflikt na Ukrajině. Dále představil body programu společně 
s přednášejícími.   

5) N. Fenclová přítomné stručně informovala o jednáních ÚORP, kde se jednalo především o ustanovení dvou 
pracovních skupin se zaměřením na činnost referenta prevence a úpravu Metodického pokynu pro získání 
odbornosti Preventista III a II. Dále přítomné seznámila se změnami organizačního zabezpečení 50. ročníku 
soutěže POODM a o připravovaném vzdělávacím semináři pro preventisty, které se bude konat 24. 2. 2024 
v Přibyslavi.    

6) V rámci tohoto bodu přítomní obdrželi Návrh plánu činnosti na rok 2024 a byli vyzváni k návrhům na doplnění 
tohoto plánu. Navržená doplnění budou zapracována a zaslána členům rady.  

7) V bodu Různé N. Fenclová stručně informovala o zeštíhlení Směrnice skupin dobrovolníků ochrany 
obyvatelstva a poděkovala M. Štěpánkovi a P. Štryndlovi za zaslání připomínek.  

R. Vávra vznesl dotaz ohledně technického opatření pro svolávání členů SDOO. Na toto téma se rozvinula krátká 
diskuze.  

Dále přítomné informovala o změně formátu i náplně připravované Konference OO, která proběhne 23. 3. 2024 
v České Třebové a vyzvala členy rady o předání této informace v rámci svých oblastí na VH sborů a SP sborů.  

D. Kubásek byl vyzván pro zaslání materiálů ohledně cvičení Luxor, o kterém informoval členy rady na předchozím 
jednání.  

Závěrem N. Fenclová poděkovala všem za účast a následně ukončila jednání rady.  

 


